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Před začátkem rozhovoru jsem se dozvěděla, že respondentka před týdnem měla hříbku, a 

ještě má kašel, možná proto na začátku odpovědí byli jednoslabičnými, ale postupně otázky ji 

staly víc zajímat, a už byla víc otevřená a vyprávěla s použitím detailů. Rozhovor probíhal 

v obývacím pokoji velkého domu, v kterém je nejdůležitější místo má televize a uprostřed stojí 

dva obrovské gauče, z čeho jsem udělala výsledek, že tato místnost je používaná pro rodinné 

setkání a pro návštěvy. Když jsme začínali rozhovor, respondentka měla na rukách miminko, a 

označila, že možná to budu mít se zvukovými efekty, ale dítě bylo klidné a nemusili jsme kvůli 

němu přerývat konverzaci, spíš naopak byla vytvořená domácí pohodlná atmosféra. Také 

v obývacím pokoji se nachází počítač, ale ten stál v rohu a byl obklopen kyticemi. Vedle něho 

stála jedna židle, z toho jsem pochopila, že je to místo pro individuální odpočinek. Na začátku 

jsem informovala respondentku, že rozhovor je anonymní a že získané údaje nebudou používané 

v komerčních cílech.  

Začali jsme s dětství a informace o rodině. 

Pocházíte z Brna nebo z vesnice? 

Pocházím z Brna. 

Bydlíte tady celý život nebo přestěhovala jste se někdy někam? 

Bydlím tady celý život, a jenom jednou se mi chtělo odstěhovat, když jsme byli na dovolené 

v Třeboni, je hrozně hezká, ale to bylo ovlivněno odpočinkem. 

Jak velkou máte rodinu? 

No, myslím si, že mám velkou rodinu: maminka, bratr, sestra, manžel, dvě dětí a teď ještě máme 

jedno vnoučátko. 

Můžete říct, že za tu dobu kolik tady žijete, už máte k městu nějaký zvláštní vztah? 

Určitě, mám moc teplý vztah k Brnu. Teď už se mi nechce stěhovat. 

Může to být kvůli tomu, že tady máte nějaké vztahy se sousedy? 

Jo, může být, ale když se scházíme s nimi spíš příležitostně, moc blízko se nekamarádíme, 

nemáme velký zájem se scházet furt, spíš když jsme bydleli v paneláku, to bylo takové lepší. 

Prostě tři roky jsme bydleli v Brně v Kohoutovicích ale v panelovém bytě.  

A kde se vám líbí bydlet víc? 

Ve vlastním baráku.  

Proč? 

Líbí se mi, že mám tady velkou zahradu. 

Jak byste popsala svůj běžný den? 
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Ráda si čtu, koukám na televizi, chodím na návštěvu, taky chodíme na pivko. 

Co si ráda čtete? 

Nejvíc mě baví detektivky třeba od Agathy Christie, mám spoustu její knih, už je to celá kolekce, 

taky třeba fantasy, Harry Poter, Pan prstenu, mimochodem to by skoro jeden film, filmová 

interpretace kterého se mi líbila. Na rozdíl od Harry Potera, to byla katastrofa.  

Co vám nejvíc vadilo na Harry Poterovi? 

Podle mě film je tak minimálně totožný s knihou, že vypadá, že to už je úplně jiný příběh. 

Četli jste si to s celou rodinu nebo jenom sama? 

Celou rodinou, kromě manžela, (směje se)to asi není jeho šálek kávy.  

Jak dlouho jste s manželem spolu? 

(Chvilku přemýšlela) Už to je dvacet osm let. Pane Bože. (Usmívá se). 

Za chvilku budete mít výročí. 

To asi jo, Ježíši.  

Když jste vyrůstala tady v Chrlicích, patřila jste do nějakého spolku? 

Za nás byl pionýr a stárka. Byla jsem pionýrem, ale to asi byli všichni. (směje se) A taky 

chodívali jsme se třeba na hody, v krojích, ale to spíš když jsem byla malá, už když jsem byla 

větší to ne. 

Myslíte si, že ta tradice krojů tady ještě funguje?  

Jo, a je moc velká.  

V Chrlicích nebo vůbec v Brně? 

Já bych spíš řekla, že na celé Jižní Moravě. Je to tady několikrát za rok takové hody, vlastně to 

jsou kroje, které půjčují, nebo tady se šijí a zpravují, někdo třeba má svůj ještě rodinný, a někdo 

si půjčí. Nějaké takové akce, že chodí hromada lidí i malé holčičky hodí v krojích i dospělí. 

Máte zájem i o sporty? Třeba když jdete na pivo, koukáte v hospodě na zápasy?  

To ne, my se spíš povídáme. Ale co se týče sportů, tak tady svého času byly největší kurty v Brně. 

Ještě jsou tady kurty, jo já jsem od malička chodila na tenis. 

Wow, jste šikovná, a teď ještě si taky hrajete?  

Teď už ne, teď už bych si asi ani nezahrála. Ale tenis a volejbal jsem hrála. Teď mě spíš baví asi 

to kolo a ta jóga.  

Kam chodíte na jógu někde tady nebo v centru? 
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Ne, tady, mám to kousíček od baráku.  

Máte moc aktivní život, možná jste i ráda účastníte nějaké místní akce?  

Místní akce…mmm…(přemyslí si). Spíš trhy, myslím si, že to můžeme počítat jako místní akce, 

jinak asi ne, když byly manifestace a demonstrace v osm a osmdesátém tak už byla Marťa na 

světě, byla malinká, takže to ne, takže spíš takové. 

Jak se dozvídáte o nadcházející akci? 

Z internetu nebo z tiskovek, když třeba místní trh tak určitě z tisku anebo z letáků, a když třeba 

v městě tak to bývá v mediích. Když třeba bývají vánoční trhy tak je všude informace. Nebo 

nějaké akce, třeba nějaké, třeba herecké Brno nebo prostě když máš nějaké průvody tak to bývá 

všude.  

Možná se stalo, že jste sama organizovala nějakou akci? 

Když jsme s kamarádkou byly ti pionýři, byly jsme na střední škole, organizovaly jsme spoustu 

věci, různé výlety, soutěže, a bavilo mě to. Třeba na Macochu vím, že jsme jeli s dětma nebo 

chodívali jsme hrát fotbal.  

Tím pádem ráda trávíte čas aktivně venku? 

  No, nebo s knížkou, zaleží na náladě, a na počasí, teď už se těším, až budu běhat, no ne běhat, 

ale chodit s Ottikem (vnuk) s kočárkem. 

Když jste jezdili na výlety, možná máte i společné fotky? 

Jo, máme a hodně, asi tři alba, můžeme se pak podívat.  

Dobře, určitě. Stalo se vám, že na výletě jste potkali zajímavé lidí, s kterými se kamarádíte i 

dneska? 

Jo, určitě, třeba se seznámíš s někým na dovolené, a pak se s vás stanou dobří známi, ale třeba 

občas se ti stane, že prostě nikam přijdeš, začneš se prostě bavit s lidmi, a sedneš si vedle.  

Jak je pro vás nejlepší dovolena? 

No, když to neuslyší manžel, tak asi tour na horách, ale nemůžu mu to říct, protože už bych ho 

nevytáhla k moři. (Směje se) Ale určitě takhle ve dvou s manželem. 

Když jste říkala, že ráda chodíte na trhy, možná vás zajímá i místní politika? 

Spíš ta politika v městské části.   

V tento moment do pokoje přišla starší dcera, zkontrolovat jak se má dítě. Respondentka ž řekla, 

že máme tady rozhovor, a že vnuk je v pořádku, proto ona rychle odešla. 

Mluvila jste, že zajímáte se o městskou politiku. 
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Jo, tady se furt něco děje, třeba teďka nedávno byly volby do místního zastupitelství, tak nás 

všech zajímalo, kdo vyhraje. Protože chceme, aby byl tady někdo, kdo tady zařídí třeba nové 

chodníky, nebo teďka se bude stavit nová radnice, lékárna, hasičárna, někdo aby ta obec 

zajímala, kdo pro ni něco udělá. Protože ty lidé se navzájem znají, a ví kdo tady je, a když ho 

potkáš na ulici tak on se snaží, aby mohl se lidem podívat do očí. 

A vyhrál někdo, koho jste volila? 

Jo, jsem spokojená s výsledkem.  

Chodíte pravidelně i na celostátní volby? 

Jo, vždycky chodíme na volby.  

Existuje něco, co byste chtěla vylepšit nebo změnit ve vaši městské části? 

No, myslím si, že by mě udělalo radost větší propojení s centrem nebo na Olympiu, nebo větší 

počet cyklostezek, protože to co máme tam vzadu na Reběšovice je docela daleko. Uvidíme, 

možná po volbách budou nějaké změny, ale máme třeba ten biotop, proto vlastně máš možnost 

tam jít procházku, ale chtěla bych víc takových míst. 

Zajímáte se i o národní nebo mezinárodní politice? 

To záleží na událostech, asi teďka kvůli uprchlíkům zajímám se spíš o celý svět. Nebo spíš 

Evropa a teď ještě Afrika a ten východ tam.  

Máte pocit, že kvůli těm událostem se změnil váš názor na politiku? 

No, možná spíš že bych měla, miň důvěry v Německo a v tu Merkelovou, jinak asi ne.  

Je to kvůli tomu, že máte jinou představu, jak by to mělo fungovat?  

Jo, ale vzdálenou, protože v reálu je to úplně něco jinačího, každý člověk si to nějak představuje, 

ale určitě je to daleko složitější než když si tak řekneš, já bych to vyřešil.  

Co se týče posledním volbám, zůstala vaše pozice stejná nebo teď byste volila někoho jiného?  

Ne, jsem spokojená.  

K jaké politické straně jste teď bliž?  

Já asi pořad navzdory všem pro Ano, mě jako Babiš nevadí, mi přijde, že to myslí dobře, prostě 

se snaží to vest jako tu firmu, a pro mě to je plus. Jo, on řekl, že vlastě stát se musí vest jako 

firma, a kvůli tomu teďka do něho naváží z jiných stran, že přece stát nemůže vest jako firmy, 

podle mě jo, podle mě všechno vedeš stejně: rodinu, firmu, když někdo fakturuje a nechápe to, 

tak říkám, že to musí vzít, jako kdyby domů něco kupoval nebo prodával, a prostě všechno to je 

pořad stejný. Pořad musíš mít stranu, má dáti, dal, vědět co si můžeš dovolit, aby nedělat dluhy, 

to je stejný akorát v té rodině to je menší a plánuješ jako užit, ale pořad musíš mít něco v planu.  

Řekla jste, že navzdor všem, tím pádem vaše okolí podporuje jinou stranu?  
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To ne, ale jakože spíš většina nebo mi přijde, že i ty strany i ty lidé, že jako obrací, že třeba 

říkají, že teď by už ho nevolili, a tak. Nevím jak moc, ale já klidně. 

A co podle vás znamená být dobrým občanem? 

No… dodržovat určitou nebo nechat lidem kolem sebe určitou demokracii, nechat je žít, a moct 

se ráno podívat do zrcadla (směje se), že prostě vědět, že nejsem nějaký podvraťak nebo 

záškodník, tak abych se za sebe nemusela stydět, a respektovat ty další lidí, a prostě a vlastně 

aby člověk mohl být respektován a respektoval, a snažit se prostě bez násilí nějak žit s těmi 

ostatními. Nechat mluvit i ty druhé a vzít v potaz jejich názor.  

Podle vašeho názoru měli by lidé něco dělat ve vztahu k svému okolí?  

Určitě nemůže být jedno, jak to vypadá kolem, když mi třeba někdo hodí ven před dům papír tak 

ho zvednu a hodím ho do popelnice. My jsme dřív měli takovou akci a jmenovala se „Velký pytlík 

u pasu“, nikdo nevěděl co to je, a moji kamarádi s recesem vzali obrovské pytle, jo, a teď byl 

sraz s velkým pytlíkem u pasu, byl v Mariánském údolí v Líšni, a když jsme tam přišli tak jsme 

zjistili o co jde, velký pytlík u pasu jsi měla naplnit odpadky. Prostě jsme šli tím údolím až do 

Ochozu a uklízeli jsme, no jako kamarádi vzplakali nad vejdělkem, ale bylo to hrozně hezky, i 

bylo tam strašně moc lidí, prostě sešli se tam lidí, kteří se před tím neznali, a bylo strašně 

zábavné odpoledne.  

Jak jste se dozvěděla o té události? 

Tehda asi buď z nějakého letáku, nebo prostě někdo obvolal telefonický, jakože někde o tom četl 

a viděl, protože internet ještě nebyl. 

 Kdybyste se dozvěděla o takové akci teď, šla byste tam? 

(Směje se) Nevím, ale asi kdyby to bylo někde tady a věděla bych, kdo tam jde, tak asi jo.                                                                                                                    

Do pokoje přišla dcera pro syna a poděkovala mamince, že ho hlídala, pokud ta přála věci.  

Řekla jste, že neměla internet, na co ráda koukáte teď v moderní době, když máte, přistup 

k jakékoliv informaci? 

Ráda koukám na detektivky, a ráda je čtu. Všechno možné od Agathy Christie, a taky mám ráda 

Dorothy Sayersovou.  

Moje maminka taky si to ráda čte. 

Tím pádem našly bychom o čem mluvit. (Směje se)Teďka mimochodem si čtu Hry o trůny, já si 

čtu všechno, jo a ten science fiction se mi líbí. 

Jak si vybíráte knihy? Podle novinek v knihkupectví? 

To jo, anebo prostě najdu knížku, která se mi zdá, že mohla by být dobrá, třeba teďka ta 

pentalogie (ukazuje na velké černé knihy ve skříni)  --- 18.08 tak to je od české autorky a ona je 

docela neznámá ale jsem viděla od ní ukázku a přečetla jsem si to, a šla jsem si koupit knížku. 
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Koukáte na ty detektivky na nějakém konkrétním kanálu?   

Ne, vybírám si podle toho, co dávají.   

Možná preferujete nějaký kanál nebo přeskakujete, pokud vás něco ne začne zajímat? 

Spíš si vybírám. Ale určitě nepřeskakuju z jednoho na druhé. (Směje se ) Já si spíš vyberu 

v programu a pak si to zapnu a divám se.  

Mluvili jsme ještě o tiskopisech, jaké si ráda čtete? 

Tak to hodně na náhodě, spíš co se mi zrovna dostane do ruky, semka nejčastěji chodí brněnský 

Metropolitan. Jinak noviny nekupujeme, to spíš čtu průřez s novinami na internetu, že si vlastně 

každý den kouknu na Idnes a na Novinky a Seznam na zprávy co je nového. Z novin právě si čtu 

nejradši Idnes. 

Preferujete nějaké rubriky? 

Rubriky…(zamyslela si). Myslím si, zaleží jaký je tam obsah. Fakt projedu všechno.   

Přečtete si třeba i komentáře k té zprávě?  

Když mě ta zpráva zajímá, tak určitě otevřu a přečtu si komentáře. 

A necháváte a vlastní? 

Mmm… to asi až tak nedělám, mně to přijde spíš takový průřez názorů těch lidí, ale většinou to 

není na diskuzi. Protože někteří lidé to berou strašně jednostranně nebo se tam snaží tam 

vpasírovat politiku, člověk musí umět z toho něco vytáhnout. Jakože třeba vpasírují politiku do 

zprávy, která vůbec není politická ve všem, prostě jsou lidé, kteří všude najdou něco a napíšou: 

za to může Babiš, a za to může Koloušek, a teď to začnou rozpisovat a je po diskuzi.  

Nepřemýšlela jste, proč vám vyhovuje právě ta stránka Idnes? 

Mně přijde, že tam je všechno, to je takový průřez a když pak chci konkrétní nějakou zprávu, tak 

tu můžou najít kdekoliv. Třeba na ČTK, nebo v Lidových novinách, nebo prostě v jiném tisku.  

Považujete Idnes za důvěryhodný?  

Jo, vím, že oni berou informaci z české tiskové kanceláře, takhle měl by být. Není to Blesk. 

(Směje se) 

Jak podle vás by měla správně fungovat media? 

Určitě být pravdivý a objektivní, což teďka není, protože kvůli uprchlíkům se zjistilo, že 

v Německu se tutlaly skandály a tutlaly se prostě různé věci a nepříjemnosti aby se to nerozšířilo 

do světa. A teď když se to dostalo do světa prostřednictvím facebooku nebo pomoci lidí, kteří byli 

na těch místech a třeba za dva – tři měsíce teprve až se udělal jiný skandál, tak najednou vyteklo, 

že se něco podobného stalo v Německu třeba před třemi měsíci, nebo ještě dřív. Ale že se to 

vlastně nesmělo publikovat.  
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A jak jste se dozvěděla o této informaci? 

Už si přesně nepamatuju, ale asi akorát z Idnes. 

Vaše rodina, třeba manžel taky si čte stejné stránky?  

Nevím, jestli úplně stejné, ale v podstatě dojdeme k těm samým zprávám, co nás zajímá, protože 

to je asi takový průřez všude.   

Tím pádem možná rádi projednáváte různé téma? Třeba i ta politická? 

Nooo… (zamyslela se) Asi se o ni nebavím ráda. Jako samozřejmě když už je ničeho moc, tak 

určitě. Jako jo, asi, diskutujeme o ní, ale ono to nemá řešení, to člověk nevyřeší, takže potom 

když mluvíš o jedné věci pořad dokola, takže přesně takové, protože nemůže nic dělat. Máme 

přehled, víme o tom, co se nám zdá lepší/horší, jo, máme přehled. Asi tak bych řekla. Nejsme 

úplně mimo, ale že o tom diskutovala každý den, to asi ne. 

A když se sejdete v hospodě na pivo a kamarády, o čem se bavíte? 

Jo, o té politice, to není, že by to bylo tabu, ale nesedím třeba celý večer a bavíme se o politice, 

ale určitě něco probereme, co bylo v novinách nebo ve zprávách, co se stalo, kdo co četl, jaký 

kdo viděl film, právě tyhle věci, já tam chodím právě kvůli tomu, co vlastně je dobry k čtení si 

doporučíme, a probereme nějaké filmy.  

Ráda koukáte na ty filmové interpretace podle vašich oblíbených knih?  

Nooo, to už není ono. Kniha podle mě je vždycky lepší než film. 

Chodíte třeba do kina? 

Občas. Ale to už je strašně dlouho. (Směje se) Naposledy jsme tam byli snad na Hobitovi. Asi na 

té dvojce. A docela se mi líbilo, právě tohle se mi nevadilo, že jsem si četla knížku. Jo, i 

v mediích film měl dobré revue.  

Co se tyče mediem, jaký si myslíte, lidé mají k nim vztah? 

Já si myslím, že vcelku docela kladný, protože jim věří, to není apriorně, že to někdo zavrhoval, 

určitě je skupina lidí, kteří to zavrhnou, kteří řeknou, že se tam lže, ale já kladný. Jinak bych to 

nesledovala. (Směje se) 

A když koukáte na televizi s manželem, na co koukáte nejraději? 

Tak se snažíme vybrat nějaký společný film, nebo si pustíme film, anebo každý se díváme na něco 

jiného, já si vezmu knížku, manžel se kouká na televizi, nebo obráceně, nebo si sedne do 

počítače.  

Řekla jste, že i pustíte film, máte nějakou vlastní kolekci? 

Jo, a je obrovská, a nejčastěji koukáme na Indianu Jones, (směje se), to je náš první film, který 

jsme viděli spolu, ten první Indiana Jones. To si myslím, že jsme zahlídli vždycky, a taky třeba 
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nějaké dobrodružní, asi taky i science fiction, i ty detektivky, to je mnohem na náladě. Někdy se 

někomu chce koukat a někdy ne.  

Chodíte i do divadla?  

Ne, to já bych ráda, ale s manželem jsme byli v divadle jednou, ne, dva krát. Naposledy na 

Šumařově střeše, to se mi moc líbilo. 

Nechodíte, kvůli tomu že nemáte na to čas? 

Spíš prostě manžel nerad chodí do divadla. Spíš pro něho nejlepší večer vypadá, když někam se 

zajdeme s přáteli, třeba na kulečník, nebo na kuželky, nebo něco takového, já si myslím. 

Co se tyče tomu internetu, máte svoji stránku i na Facebooku? 

Ne. 

Možná byste chtěla založit? 

Ne, já se držím zuby nehty.   

Co si myslíte, způsobilo takový vztah? 

Akorát jsme se dneska o tom bavili, že je to prostě strašný zásah do soukromý, a že nám přijde 

hrozný když vlastně ty lidé bez nějaké cenzury tam platají jednu fotku za druhou soukromé fotky: 

fotky dětí, fotky čehokoliv, domácností. Ne, prostě má být určitý soukromý, který ten člověk má.  

Tím pádem určitě jste byla v situaci, když někdo ze známých chtěl vám ukázat fotku, a řekl, že 

její má na Facebooku, abyste se podívala. Čím v tom případě nahradíte Facebook? 

Ráda použiju Viber nebo Skype, na Viberu mám blízké kamarády a občas se píšeme. Na Skypu 

mám spíš rodinu. Ten Viber je docela rychlý, a je dobry na ty fotky, a jo, vyhovuje mně. Anebo 

Whatsupp mají lidé, ale já jsem na Viberu.  

Myslíte si, že teď ten rozdíl mezi tiskovými medii a online je velký? 

Nemyslím si, nepřijde mi to, mi přijde, že kdyby si ty noviny vzal papírově a přečetla si, tak bude 

trvat díl, než když prolistuju ty internetový, že tam vlastně toho vstřebám víc, nebo vidím tu jednu 

zprávu a pak si najdu další čtyři odkazy a musím dělat průřez a můžu si udělat názor a 

nespoléhat si na jeden tisk, který třeba nemusí být objektivní. Můžu říct, že určitě preferuju ty 

online verze.   

Když si ráda čtete online zprávy určitě víte o emigrační krizi v Evropě. Jaký je váš názor na tuto 

situaci? 

Mně přijde, že většina těch lidí jsou ekonomické emigranti, a to já nesvaluju, protože oni nejsou 

na úrovni, aby mohli posoudit kde je to pro ně je výhodný nebo ne, oni prostě ví, že někam se 

dostanou zadarmo, kde prostě jim něco řekne, že v Evropě se budou mít dobře, tak prostě 

nahrnou všichni do Evropy, a ani nemůžou pochopit, že sem nemůžou vejít, i kdyby chtěli, prostě 
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oni to nechápou, oni by to tady zaplavili fakt jako blbý. Protože, mně přijde, že, jo, já jako 

chápu, že je ekonomický emigrant, ale když je to řízený, a v podstatě nějaká část, ne že semka 

nahrne tolik lidí jako je nás a budou si myslet, že my se jím všichni podřídíme, proto i ten 

ekonomický emigrant musí mít nějaké mantinely a nějakou soudnost. A to mi přijde, že oni 

většina nemají. 

Tím pádem můžeme říct, že vám nejvíc vadí ta ekonomická strana, a co se týče té náboženské? 

Co si o tom myslíte? 

Mně by to nevadilo, kdyby oni se nesnažili to tady obracet, kdyby oni neočekávali, že my se 

budeme chovat podle nich, žij a nech žit. Já nechodím do kostelu, nevadí mi, když někdo chodí do 

kostelu a klidně se budu kamarádit s muslimem, mně to nevadí, pokud on nechají mně, a tohle ve 

velkém nefunguje. Ano, když schopní zabit křesťana a jenom protože nebo svého vlastně… jak se 

to řekne stejné věřícího, jako jsou sami teďka v té Vídni, tak strašně milý pan, který byl velice 

oblíbený, napsal, že přeje Veselé Velikonoce a druhy den byl zavražděn, protože prostě 

sympatizoval s křesťany, a tohle je hodně uchilný, a myslím si, že takových je hodně, a takových 

jako netoleruju. To mi přijde strašný.  

A co si o tom myslí vaše okolí?  

No, já si myslím, že někdo má ten, že už jako apriorně proti třeba jinému náboženství nebo proti 

muslimům asi, ale to je tady vším tímhle, že prostě člověk vidí to násilí, a to jak se chovají, jak 

nemají žádný řad v tom životě, nebo náš řad, oni mají svůj, ale snaží se ho vycpat nám, a to 

nejde. Já si myslím, že kamarádi mají většinou takový názor. Řekla bych, že většina takových 

jako já. I když mám kamarády, kteří byli takoví hodně kosmopolitní a otevření, tak teď už ne, teď 

už bych řekla, že ty názory se zužují a podobají se jeden druhému. Že i oni přišli na to, že 

nemůžeš být s každým kamarád, a nemůžeš sem prostě kohokoliv pozvat, abys mu pomohl, 

protože on tu tvoji pomoc nevezme jako pomoc, a jako tvoji povinnost, a prostě je schopen tě 

zabit. Já vím, že nejsou všichni stejní, ale prostě nevíš kdo z nich a neříkám, že Islámský stát, 

mně přijde, že i ti radikální, i kteří nemusí být islamisti, ale prostě jsou zaliti islamofobové nebo 

prostě tolik věří tomu svému náboženství, že všechno co není jejich náboženství, to je špatný.   

Myslíte si, že media ukazují tu krizi objektivně? 

Nooo, nevím, protože mi přijde, že se ten pohled jako vždycky souží, a strašně dlouho se vlastně 

říkalo všude, ve všech mediích uprchlici a neřeklo se ekonomický emigrant, lidé ze Sýrii, kteří 

utíkají před válkou a potřebují pomoc, Islámský stát, to se všechno takhle shrnulo dohromady. 

Podle mě to moc objektivní nebylo. Ale, fakt, že teď třeba jsem si četla, že Křesťani z Iráku si 

myslím, kteří tady dostali azyl v Brně, tak se stěhují zpátky. Oni to zdůvodňují tím, že jejich 

rodičům je smutno po rodině a po rodném městě. A zas kdyby tam bylo tak strašně nebezpečně, 

tak tam přece nepůjdou s malými dětmi a rodinou zpátky. Možná jenom zjistili, že tady nelítají 

pečené holuby do pusy, protože teďka vlastně v Jihlavě je podobná situace, že tam bylo několik 

rodin, a jenom jedna z nich tady zůstala, ta už je v Praze, a ty ostatní nevím. A rozhodují se, 

možná půjdou zpátky, možná ne, oni neví. Tak mí to přijde takové, že kdybych před něčím 

utíkala, tak budu vděčná, za to kde jsem, za to že tam mám nějakou možnost získat zázemí, práci, 
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naučit se jazyk a budu se tam držet. A ne, že to tady za dva měsíce rozmyslím, že se vrátím domů. 

Tak to nebyl typický utek před válkou.  

 Perfektní, myslím si ode mě to je všechno, děkují za váš čas a otevřenost, doufám, že otázky 

nebyly nekorektními. 

Ne, akorát mám hrozný problém, že jak mi to sedlo na ty průdušky, víš, takže když mluvím, tak 

začnu kašlat.  

Jste moc statečná, ještě jednou děkují za váš čas. 

Nemáš zač. Doufám, že něco máš teda. 

Já taky doufám. 

Po rozhovoru jsme koukaly na foto z různých výletů a dovolen, bylo vidět, že respondentka řídká 

na ně kouká, ale jsou moc důležité a vyvolaly úsměv na jejím obličeji.  

 


